
               Gostynin, 18 grudnia2013r. 
       
      
       Pan/i 
 

       ..................................................... 
 
 
 Zapraszam na XXXVIII Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

30 grudnia 2013r. o godz. 11.30 w Zespole Szkoły Podstawowej i Gimnazjum w Lucieniu. 

 

 

Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Rady Gminy nr 210/XXVII/2012 z dnia 28 grudnia 

2012r.  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2013 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

7. Podjęcie uchwały Budżetowej Gminy Gostynin na rok 2014. 

 - przedstawienie projektu uchwały budżetowej ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

 - przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

 - przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 - przedstawienie opinii Wójta w sprawie opinii komisji Rady, 

 - dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

 - głosowanie uchwały budżetowej. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany Uchwały Nr 214/XXVII/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Narkomanii na rok 2013. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na rok 2014. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: wyboru przedstawiciela Gminy Gostynin do Rady Społecznej 

SPZZOZ w Gostyninie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Regulaminu Stypendium Gminy Gostynin dla 

najzdolniejszych uczniów”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: zasad wydzierżawiania nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Gostynin lub będących w jej posiadaniu na okres powyżej 3 lat w celu 

umieszczania urządzeń infrastruktury technicznej, obiektów budowlanych związanych z 



infrastrukturą techniczną oraz reklam. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów komunalnych 

stanowiących część działki nr 112 o pow. 30m2 we wsi Lucień gm. Gostynin. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Gostynin 

na 2014 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Gminy Gostynin na 2014 rok. 

16.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18.  Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji. 

19.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

20.  Zakończenie obrad Sesji.  

 

 

       Przewodniczący Rady Gminy   

               Tomasz Bronisław Lewandowski 

 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. Nr 142 z 2001r. poz.1591, z późn. zmianami) 
radnemu przysługuje zwolnienie z pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gmin. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół 



z obrad XXXVIII Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 30 grudnia 2013 r. 

 

 

 

 

Stan Rady Gminy        - 15 radnych 

Obecnych                    -  15 radnych  

Lista obecności radnych w załączeniu. 

Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 

 

 

W sesji udział wzięli: 

1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 

2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 

3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 

4. Kierownik SO - Krzysztof Czerwiński 

5. Prawnik - Konrad Wypych 

6. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 

7. Kierownik RG – Eliza Starczewska 

 

 

Do punktu 1-go. 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Otwarcia sesji o godz. 11.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 

Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 

Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 

Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 

 

Radni porządek przyjęli 15 głosami za. 

 

Do punktu 2-go.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Radny Piotr Piotrowski zgłosił 1 interpelacje: 

1. Chciałbym ponowić prośbę odnośnie usunięcia, naprawienia połamanej wiaty przystankowej. 

 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 1 interpelacje: 

1. Proszę Wójta o wystąpienie z pismem do Powiatu o zmianę organizacji ruchu na drodze 

powiatowej w m. Solec. Tu przede wszystkim chodzi o bezpieczeństwo dzieci. Będzie 

bezpieczniej, jeżeli droga od Bud Kozickich będzie miała pierwszeństwo. 

 

Radny Marek Balcerzak zgłosił 1 interpelacje:  

1. Moje pytanie związane jest z funduszem sołeckim sołectwa Belno-Pomarzanki, w Budżecie jest 

zapis „Urządzenie boiska na działce gminnej we wsi Belno”, a na spotkaniach, które się odbyły, 

padały inne wnioski mieszkańców i moje pytanie brzmi, czy taki zapis zapewnia realizację wniosku 

mieszkańców? Ja wiem, że Pan Wójt deklarował, że to wykona i dlatego moje drugie pytanie: czy 

w budżecie gminy na 2014 rok są zabezpieczone środki na wykup tej działki pod boisko? 

 

 



Do punktu 3-go. 

Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 

Gostynin przedstawił Wójt Gminy Gostynin Edmund Zieliński.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 4-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Rady Gminy Gostynin Nr 210/XXVII/2012 z dnia 28 grudnia 2012 roku w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 

Uchwała nr 298/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 5-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2013 rok. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 

Uchwała nr 299/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 6-go. 

Wójt wniósł autopoprawkę do uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Gostynin.  

Autopoprawka stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt zmiany dotyczą rozstrzygnięcia przetargowego. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

w sprawie: Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr 

Pł.408.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 06 grudnia 

2013 roku w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin projekcie uchwały w 

sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Gostynin.  

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

Autopoprawka została przyjęta 13 głosami za i 2 wstrzymującymi się. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 300/XXXVIII/2013 została przyjęta 13 głosami za i 2 wstrzymującymi się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go. 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej ze zmianami wraz z uzasadnieniem, 

 

Wójt wniósł autopoprawkę do Budżetu Gminy Gostynin na 2014 rok.  

Autopoprawka stanowi załącznik do protokołu. 

Autopoprawka została przyjęta 14 głosami za i1 wstrzymującym się. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 

Budżetowej Gminy Gostynin na 2014 rok. 

 

- przedstawienie opinii stałych komisji Rady, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski poprosił o odczytanie 

Przewodniczących poszczególnych komisji wypracowanych wniosków i opinii dotyczących 

projektu budżetu Gminy Gostynin na 2014 r. 

1. Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty, Kultury i Spraw 

Mieszkaniowych Szymon Szczypawka odczytał opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu 

Gminy Gostynin na 2014 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

2. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ewa Michalska odczytała opinię pozytywną w 



sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2014 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

3. Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Elżbieta Tyszkiewicz odczytała opinię pozytywną w 

sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2014 rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

4. Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony 

Przeciwpożarowej Stanisław Wasiński odczytał opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu 

Gminy Gostynin na 2014 rok, która stanowi załącznik do protokołu.  

5. Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Piotr Piotrowski odczytał opinię pozytywną w sprawie projektu budżetu Gminy Gostynin na 2014 

rok, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał uchwałę Nr 

Pł.409.2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 06 grudnia 

2013 roku w sprawie: opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Gostynin projekcie uchwały 

budżetowej i deficycie na 2014 rok.  

Uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik do protokołu. 

 

- przedstawienie opinii Wójta w sprawie opinii komisji Rady, 

Wójt w odpowiedzi na wniosek wypracowany przez Komisję Budżetu i Finansów z dnia 28 

listopada 2013 roku, wpływ był 3 grudnia 2013 roku do projektu budżetu Gminy Gostynin na 2014 

rok, w sprawie umieszczenia w projekcie budżetu Gminy Gostynin na 2014 rok zadanie pod nazwą 

„modernizację odcinka drogi w m. Skrzany na długości 500m. Jako źródło finansowania wskazuje, 

środki zewnętrzne”. Informuję, iż zgodnie z uchwałą nr 264/XLVI/2010 Rady Gminy Gostynin z 

dnia 27 września 2010r. w sprawie: określenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

Gminy Gostynin, wprowadzenie zmian w projekcie uchwały budżetowej powodujące zwiększenie 

wydatków i jednocześnie zwiększenie deficytu budżetu, przysługuje wyłącznie Wójtowi Gminy, 

zgodnie z paragrafem 7, punkt 3, wyżej wymienionej uchwały. Komisja wypracowując wniosek w 

przedmiotowej sprawie, wskazała, jako źródło finansowania do zadania, środki zewnętrzne. 

Domniemywać należy, iż w skazanym przypadku, źródłem finansowania miały być przychody 

pochodzące z kredytu komercyjnego, czy też środki pozyskane z funduszy europejskich. 

Modernizacja drogi w m. Skrzany nie kwalifikuje się do aplikowania o środki pochodzące z 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych z uwagi na brak projektu przebudowy 

wskazanego odcinka, a finansowanie tego zadania z kredytu komercyjnego zwiększyłoby deficyt 

budżetowy zaplanowany na 2014 rok. Z uwagi na brak wskazania źródła finansowania tego 

zadania, tj. zwiększenia wydatków bez pokrycia w dochodach nie uwzględniono wniosku 

złożonego przez Komisję Budżetu i Finansów. 

 

- dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: dyskusja nad 

proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, w zasadzie ich nie będzie. Jesteśmy w tym 

punkcie, dyskusja nad proponowanymi poprawkami i ich przegłosowanie, myślę, że w tym 

momencie możemy przejść do głosowania uchwały budżetowej, bo.. 

Radny Marek Balcerzak: Panie Przewodniczący, bo mówi Pan o opinii nad poprawkami, 

proponowanych poprawek nie było. Ja nie chcę się odnosić do poprawek, ale chcę, żeby była 

dyskusja nad budżetem. 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: no tak proszę bardzo. 

Jeżeli ktoś ma ochotę się wypowiedzieć, to w tym punkcie, proszę bardzo. 

Radny Marek Balcerzak: ja nie zabierałem głosu wcześniej, pomimo tego, że uchwały te z sobą się 

wiążą, uchwała dotycząca Wieloletniej Prognozy Finansowej i uchwała Budżetowa. Analizowałem 

dokładnie tę uchwałę, tak jedną, jak i drugą. Nie chcę tutaj wchodzić w szczegóły, żeby nie 



zanudzać Państwa Radnych, na budżecie było to omawiane, również gości, powiem ogólnie, dla 

mnie budżet na rok 2014 jest budżetem sztucznym. Napisany jest tylko pod potrzeby zbliżających 

się wyborów. 

Radny Leszek Woźniak: ja też chciałem to powiedzieć. 

Radny Marek Balcerzak: budżet ten zakłada, podam tylko kilka liczb, budżet ten zakłada 2.200tys. 

zł kredytu, w rzeczywistości tak naprawdę deficyt jest dużo większy, bo jest ponad 3.400tys. zł, w 

związku z tym, że do budżetu do dochodów wprowadzono zwrot dotacji za zadanie wykonane w 

roku 2013 i zwrot ten nie idzie na spłatę krótkoterminowego kredytu zaciągniętego, tylko na 

sfinansowanie właśnie wydatków budżetowych. Jeżeli chodzi o zadłużenie gminy, to zadłużenie 

nigdy nie miało, nie było tak duże, w historii gminy, jak obecnie. W roku 2013, ja mówię o tym 

roku, nie mówię już o roku 2014, który nastąpi, dług gminy, według moich, skromnych wyliczeń 

wynosi 5.600tys. zł, przy czym, kwota jest większa podawana w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, bo tam jest kwota 6.300tys. zł, do tego dołożymy 2.200tys. zł, w roku przyszłym, czyli 

dług osiągnie prawie 8mln. zł gminy. Nie było takiego długu nigdy. Bardzo źle to wpłynie na lata 

następne, gdzie będzie trzeba pozyskiwać środki z funduszu unijnego i niestety trzeba będzie mieć 

własny wkład. Także według mnie, budżet ten nie daje wielkich perspektyw na lata następne, 

dlatego będę przeciwny. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: ja nie do końca zgodziłabym się tutaj z opinią Pana Radnego Marka 

Balcerzaka, dług oczywiście wzrasta na koniec roku do 5.635tys. zł, z groszami, co daje wskaźnik 

zadłużenia do dochodów ogółem około 18,29% bez wyłączeń, gdy wyłączymy z tego dług, na który 

pozyskamy dotacje w styczniu, daje nam wskaźnik 14,36%, pamiętając, że maksymalny wskaźnik 

zadłużenia, do dochodów ogółem, nie może przekroczyć 60%, także uważam, że dług gminy jest na 

dość bezpiecznym poziomie. No niestety inwestując i realizując zadania inwestycyjne, a potężne 

zadania zrealizowane w 2013 roku, musimy wspomagać się zewnętrznymi źródłami finansowania, 

bez nich nie byłaby możliwa realizacja tych 6 zadań inwestycyjnych. Jeśli chodzi o przyszłe lata, to 

tak jak tutaj Pan zauważył, dług jest zawyżony, jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową z 

uwagi na to, że w Prognozie zawiera się dług planowany, prawda, dopiero po faktycznym 

wykonaniu, czyli na koniec 2013 roku, czyli w pierwszym półroczu 2014 roku ten dług zmaleje w 

roku 2013 o ponad 600tys. zł, również w kolejnych latach. W kolejnych latach planujemy wzrost 

długu do 28%, czyli do 60% jest jeszcze bardzo daleko, więc nie wyklucza to możliwości 

posiłkowania się zewnętrznymi źródłami finansowania, również w latach następnych, czyli nowej 

perspektywie finansowania w przyszłych latach. Rok 2014 fakt będzie rokiem ciężkim dla nas, 

dlatego, że kumuluje się wiele spłat zobowiązań z lat poprzednich i nie było takiego roku, gdzie 

ponad 2.600tys. zł, będziemy musieli spłacić wcześniej zaciągniętych kredytów, natomiast kolejne 

lata wyglądają dość optymistycznie. Rok 2015, spłata kredytów realnych zaciągniętych umów 

959tys. zł, gdzie w tym roku spłacamy ponad 1.191tys. zł, rok 2016, 552tys. zł, rok 2017, 510tys. 

zł, rok 2018, 630tys. zł, rok 2019, 325ty. zł, także kolejne lata, również będą pozwalały spłacać 

dług, który planujemy zaciągnąć w roku 2014. 

Radny Marek Balcerzak: dziękuję bardzo Pani Skarbnik, powiedziała Pani, że Pani się nie zgadza z 

moimi słowami, ale potwierdziła i odpowiedział, że mamy zadłużenie 5.600tys. zł, Pani 

powiedziała, że będzie ponad 5.600tys. zł, w tym roku. My w przyszłym roku spłacamy 

rzeczywiście zadłużenie, ale zadłużenie całe spłacamy, biorąc kredyty komercyjne. My jak gdyby 

rezygnujemy, czy spłacamy długi, które są mniej oprocentowane, chociażby z Funduszu Ochrony 

Środowiska, zaciągamy komercyjne kredyty. W przyszłym roku planujemy zaciągnąć w samych 

bankach prawie 5mln. zł kredytów. Ponieważ niestety musimy spłacać te, które teraz są. Ja nie 

wiem, jak można mówić, że w przyszłych latach będziemy mniej spłacać, jeżeli zadłużenie realnie 

wzrośnie dwukrotnie, czyli musimy kiedyś ten dług niestety spłacić. Mając na uwadze to, że jeszcze 

będzie trzeba spłacać odsetki, już w roku przyszłym na same odsetki wydamy według planu 240tys. 

zł. I tylko ja podałem liczby Pani Skarbnik. Także, jeszcze tylko przypomnę jedno, wielokrotnie na 

sesjach, na komisjach, słyszałem zapewnienia, że, to były słowa Pani Skarbnik najczęściej, że nie 

będziemy gminy więcej zadłużać, niż przejęliśmy. 

Wójt: zadania, które tutaj przyjęliśmy do realizacji, na pewno nie są napompowane, bo gdybyśmy 



rozmawiali bezpośrednio przed samymi wyborami, gdybym przedstawiał budżet, mogę wtedy sobie 

szarżować. Ja gwarantuję, będziemy starali się ten budżet wykonać w 100%, przynajmniej w 

99,9%, absolutnie nie jest on napompowany. Do wyborów mam jeszcze jedna perspektywę, 

bezpośrednio przed samymi wyborami będziemy musieli tutaj z całym zespołem pokazać, że te 

inwestycje wykonaliśmy.  

Radny Leszek Woźniak: no, dobrze, ale trzeba było te inwestycje rozłożyć na 3 lata, a Pan je 

rozłożył przed samymi wyborami. Taką będzie Pan prowadził kampanię wyborczą za nasze podatki. 

Dlaczego Pan nie zrobił, tak jak inne gminy robią, cały czas coś tam robili, gmina Szczawin, czy 

gmina Łąck, czy gmina Strzelce, cały czas coś robili, a Pan sobie rozłożył to przed samymi 

wyborami. Taką kampanię wyborczą za nasze pieniądze, żaden Wójt tak nie robił, czy Krzewicki 

był, czy Biniewicz, żaden Wójt tak nie robił, jak już coś robił to przez 4 lata, a Pan tylko przed 

wyborami chce robić. 

Wójt: Pan Radny chyba nie śledzi sprawozdań z wykonania budżetu za poszczególne lata. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: ja też chciałam zabrać głos, bo uważam, że na dzień dzisiejszy nie 

można powiedzieć, że nie jest nic robione, Panie Radny, ponieważ widzimy, w jakim stanie są 

nasze drogi i nie oszukujmy się, poszło tyle gruzu. 

Radny Leszek Woźniak: Pani przyjedzie do mnie i Pani zobaczy. 

Radna Elżbieta Tyszkiewicz: i uważam, że nasze drogi wyglądają, tak jak wyglądają na dzień 

dzisiejszy, aczkolwiek były w opłakanym stanie i to nie jest, że Pan Wójt robi tylko w jednym 

rejonie gminy, bo robi w całej gminie, są sołtysowie, każdy wie, jak jest i naprawdę nieładnie 

mówimy na ten temat, że Pan Wójt zadłuża gminę, nie robiąc nic. Te inwestycje, które były w 2013 

roku, same mówią za siebie, jakie to są koszty, mamy przykład, jesteśmy w Lucieniu, oczyszczalnia 

ścieków, z tego, co wiem, w tamtym roku na Wigilię wywaliły wszystkie ścieki. Pracownicy 

grzebali się w nieczystościach, dzisiaj jest już to zrobione, mamy się czym szczycić, Pracownicy 

cieszą się, bo pracują w godnych warunkach. Nie myślmy tylko o sobie, o naszej drodze, myślmy o 

ludziach, którzy pracują w Solcu w ZK, i za przeproszeniem tarzają się w „gównach”, we Wigilię. I 

uważam, że dla mnie Pan Wójt zrobił bardzo dużo i cieszę się, że akurat mamy takiego Wójta, a nie 

innego. A to że będzie pozyskiwał środki zewnętrzne, to jest konieczne, każda gmina posiłkuje się, 

nie oszukujmy się, jest to Szczawin, jest to Pacyna. 

Radny Andrzej Krzewicki: obecny Wójt i ta kadencja kończy właśnie 3 rok. Chcę Państwu 

powiedzieć, że jak ktoś mówi, że nic Wójt z Radą nie robi, to jest przykre, bo obejmując Pan Wójt 

stanowisko, musiał ciężkie pieniądze wydać na kanalizację w Bierzewicach i w Dąbrówce, jak to 

jest nic, a kilka milionów zł, kosztowało. Następnie, to co już przedmówczyni powiedziała, 

modernizacja, potężna modernizacja stacji uzdatniania wody w Sierakowie, budowa oczyszczalni 

ścieków w Sokołowie, modernizacja w Lucieniu, to są milionowe sprawy i nie mówmy, że nic nie 

jest robione, to była zaszłość, którą my musieliśmy zrobić. Bo gdyby nie było zrobione Sokołowa, 

czy Lucienia, Ochrona Środowiska w końcu by nam zamknęła te oczyszczalnie i byśmy wozili te 

ścieki do Płocka, bo Gostynin, nie byłby w stanie tego przyjąć. Musieliśmy to zrobić i wydać kilka 

milionów, bo jak dobrze wiecie, spytajcie się Prezesa, już kary miał naliczone z Ochrony 

Środowiska i tylko czekać, żeby zapłacić. Więc wydaliśmy kilka milionów, na to, co musieliśmy 

zrobić, a teraz jak już nie mamy takich potężnych wydatków, Wójt, bardzo dobrze, że proponuje, 

żeby zmodernizować kilka dróg na terenie gminy. Według mnie, ten budżet jest bardzo dobry, bo w 

końcu, to co musieliśmy zrobić, zrobiliśmy i możemy więcej. 

Radny Jerzy Węglewski: ja tylko chciałbym przypomnieć wszystkim Radnym, Sołtysom, którzy są 

tutaj obecni, jak wyglądały drogi w 2010 roku, w szczególnym roku, kiedy to były bardzo duże 

opady jesienią i zimą deszczu, ile dróg po wsiach było nieprzejezdnych w ogóle, w tej chwili przez 

te 3 lata, myślę, że nie wiem, czy gdzieś, u któregoś Radnego jest gdzieś droga, która jest 

nieprzejezdna, myślę, że trzeba o tym pamiętać. Naprawdę ogromne pieniądze, tysiące ton gruzu za 

miliony zł, poszło i duża praca ZK. A oprócz tego były robione odcinki dróg asfaltowych w 

Nagodowie, w Emilianowie, w tym roku w Rębowie. Na przyszły rok również są zaplanowane 

jakieś tam modernizacje i remonty dróg. Jeżeli są to większe pieniądze to tylko dlatego, że są 

większe wydatki, przez te lata musieliśmy walczyć z tymi drogami, które były w bardzo 



zaniedbanym stanie przez ostatnie kilkanaście lat. Były duże inwestycje, mówiąc inaczej, 

wodociągi i kanalizacje, tam poszły naprawdę ogromne miliony zł, przez te 3 lata, nie będę 

przypominał kwot, bo Radni wiedzą ile poszło na to pieniędzy. 

Radny Cezary Kołodziejski: ja również chciałem się do tego odnieść, ale nie chce się powtarzać, że 

na drogach jest bardzo dużo zrobione, bo nie pamiętam, żeby tyle było robione, a chciałem jeszcze 

zaznaczyć, że są inwestycje, które należały do Starostwa i dzięki temu, że Wójt się przychylił, też 

zrobili, tak Panie Wójcie? 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: myślę, że już 

wyczerpaliśmy, tę dyskusję, przechodzimy do ostatniego podpunktu, głosowanie uchwały 

budżetowej na 2014 rok. 

 

- głosowanie uchwały budżetowej. 

Uchwała nr 301/XXXVIII/2013 została przyjęta 12 głosami za i 1 przeciw i 2 wstrzymującymi się 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wójt: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, dziękuję za przyjęcie tego projektu uchwały 

budżetowej na 2014 rok, tak jak już wspomniałem, postaramy się ten budżet zrealizować w 100%. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski ogłosił 5 minutową 

przerwę.  

Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski wznowił obrady po 5 

minutowej przerwie. 

 

Do punktu 8-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zmiany Uchwały Nr 214/XXVII/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Narkomanii na 

rok 2013. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 302/XXXVIII/2013 została przyjęta 14 głosami za i 1 wstrzymującym się i stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Narkomanii na rok 2014. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 303/XXXVIII/2013 została przyjęta 14 głosami za i 1 przeciw i stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

Do punktu 10-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: wyboru przedstawiciela Gminy Gostynin do Rady Społecznej SPZZOZ w Gostyninie. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, wskazując Pana Wójta, jako Przedstawiciela.  

Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 304/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 11-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia „Regulaminu Stypendium Gminy Gostynin dla najzdolniejszych uczniów”. 

Wójt: po długich dyskusjach Komisji Oświaty, Komisja wypracowała pewne zmiany w 

regulaminie, w punkcie III, punkcie 2, podpunkt c) zmieniamy zapis „uzyskał roczną średnią ocen – 

powyżej 4,00..”, taka była propozycja, obniżamy to do „3,50” i w podpunkcie d) „posiada co 



najmniej bardzo dobrą roczną ocenę zachowania”, taka była nasza propozycja, wypracowana przez 

Komisję, żeby obniżyć do oceny „dobrej”, przychylamy się do tego zapisu. 

Radni zmianę przyjęli 15 głosami za. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 305/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 12-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: zasad wydzierżawiania nieruchomości stanowiących własność Gminy Gostynin lub 

będących w jej posiadaniu na okres powyżej 3 lat w celu umieszczania urządzeń infrastruktury 

technicznej, obiektów budowlanych związanych z infrastrukturą techniczną oraz reklam. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 306/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 13-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przekazania w dzierżawę na okres 3 lat gruntów komunalnych stanowiących część działki 

nr 112 o pow. 30m2 we wsi Lucień gm. Gostynin. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 307/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 14-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Gostynin na 2014 rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 308/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 15-go. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały w 

sprawie: przyjęcia planu pracy Rady Gminy Gostynin na 2014 rok. 

Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 

Uchwała nr 309/XXXVIII/2013 została przyjęta 15 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 16-go. 

Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  

 

Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Budżetu i Finansów: wnioskuję o zakup tabletów do pracy biura rady. 

Radna Ewa Michalska: tutaj może nie ma w tym akurat uzasadnienia, ale powiem, wiązało to się z 

dużą ilością papierów, to potem zalega. Nie jest to może, że tania inwestycja, której koszty będą 

takie jak papier w danym roku, ale to jest przecież do pracy biura rady, więc zostaje to potem do 

dyspozycji biura rady bez względu na to, kto będzie dalej Radnym. Po prostu oszczędności i w 

dokumentacji, z którą coś potem trzeba zrobić, dlatego wnioskujemy, prosimy tutaj o dyskusję 

pozostałych Radnych. 

Wójt: przyznam, że od razu w pierwszym roku mojego urzędowania, rozważałem wprowadzenie 

takiego rozwiązania. Zastanawialiśmy się, czy wszyscy Państwo Radni będą chcieli, dlatego 

chcieliśmy poznać sytuację, jaka jest składu Rady. Nie ma problemu, możemy w 2014 roku do tego 

wniosku się przysłużyć. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: wniosek jest jak najbardziej 

słuszny, rzeczywiście tych dokumentów, to są całe tony co miesiąc. 



Radna Ewa Michalska: to wiąże się z kserokopiami, z dostarczeniem, no tutaj, dlatego chcieliśmy 

tutaj, żeby wszyscy Radni się wypowiedzieli nie tylko Komisja Budżetu, ale my analizujemy te 

koszty. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: pewnie zakup powinien być dla 

wszystkich, tak, ale czy wszyscy będą z tego korzystać, może być różnie, tak? Może na zasadzie 

deklaracji, kto chce. 

Radna Ewa Michalska: to jest najmłodsza Rada w powiecie i myślę, że poradzi sobie, a jeżeli nie to 

po to są szkolenia. 

Wójt: nie ma problemu przeprowadzić szkolenie. 

Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to ułatwiłoby nam ten kontakt z Państwem, szybciej moglibyśmy do 

Państwa dotrzeć z materiałami i myślę, że też nie ma problemu, żebyśmy przeszkolili radnych.  

Radny Szymon Szczypawka: pewnie nie ma co liczyć, że ten sprzęt będzie do wykorzystania w 

przyszłości, bo to się tak szybko starzeje, to trzeba przeznaczyć do użytku takiego już dla tej Rady i 

tyle, bo za chwilę to będzie już przestarzałe, nie ma się co łudzić, że to będzie na lata. 

Radna ewa Michalska: ale to jest po to żeby nie przerzucać tych wszystkich papierów. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ale słusznie, myślę, że tutaj Pan 

Wójt zadeklarował i jest informacja o takim wniosku i myślę, że na najbliższych komisjach się tym 

zajmiemy. 

 

Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  

wniosków nie wypracowała. 

 

Do punktu 17-go. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Piotra Piotrowskiego udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński:  

Przyznam szczerze, że myślałem, że ten przystanek jest już sprzątnięty, ale teraz z uwagi na awarię 

ciągnika, ten przystanek zostanie sprzątnięty. 

Radny Piotr Piotrowski: są głosy rodziców, którzy odwożą dzieci do szkoły. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnej Ewy Michalskiej udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński:  

Jak najbardziej oczywiście wystąpimy z takim wnioskiem, przy czym to nie orzeka bezpośrednio 

Zarząd Dróg Powiatowych o tej organizacji, tylko jest powołana komisja przy Starostwie, w skład, 

w której wchodzi Naczelnik Wydziału Komunikacji, jest jednocześnie przewodniczącym tej 

komisji, wchodzi przedstawiciel Zarządu Dróg Powiatowych, wchodzi przedstawiciel policji, 

drogówki konkretnie, Naczelnik Wydziału Drogowego, oczywiście też przedstawiciel od nas, 

wchodzi też w skład tej komisji. No niestety wnioski, nasze np. w sprawie „dawnej 60-tki”, trzy 

razy występowaliśmy, opiniowane są negatywnie, może i taka przyczyna jest tutaj. Oczywiście 

mocno też uzasadnimy to, poprzemy aktami i z takim wnioskiem wystąpimy. 

 

Odpowiedzi na interpelację Radnego Marka Balcerzaka udzielił Wójt Gminy Edmund Zieliński:  

Oczywiście w tym projekcie budżecie, w tym budżecie, który uchwaliliśmy dzisiaj, na razie nie ma 

takich przewidzianych środków na wykup gruntów, ale przy najbliższej zmianie do budżetu 

wprowadzimy taki zapis, po to, żeby fundusz sołecki mógł być realizowany. Dlatego jest taki zapis 

bardzo ogólny, bo, żeby realizować fundusz sołecki, trzeba działkę już mieć. W związku z tym 

deklaruję, że znajdziemy, przy najbliższej zmianie w budżecie takie środki znajdziemy i dokonamy 

wykupu i będzie realizowany fundusz sołecki.  



Radny Marek Balcerzak: ja wierzę w te deklaracje Panie Wójcie, chociaż obawy moje Pan Wójt 

wie, skąd wynikają, ponieważ podobny wniosek był w Zaborowie Starym i do skutku to nie doszło i 

przepadł fundusz sołecki. Też dlatego, że nie było woli odpowiedniej. 

 

Do punktu 18-go. 

Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  

Protokół, z obrad XXXVII Sesji Rady Gminy został przyjęty 15 głosami za.  

 

Do punktu 19-go. 

Sprawy różne i wolne wnioski. 

Sołtys sołectwa Helenów Antoni Żebrowski: może ja jestem tutaj najmłodszym sołtysem, no i tak 

się przysłuchuje, że nasz Wójt, tu nic nie robi, na naszym terenie nic się nie dzieje, no trochę może 

to jest w błędzie, bo my, jako sołtysi, jak mieliśmy ostatnie zebranie, to było widać na tych slajdach, 

co tam się działo. Jeśli się coś robi, a konkretnie, no to myślę, że należy chylić czoła tylko. Taka 

inwestycja, jak jakieś przepusty, które były po 40cm, zamuliły się i widzieliśmy, co się stało, gdzieś 

tam kawałek jezdni było wyrwanej, no niestety, to pochłonęło jakieś koszty, jeśli teraz został 

przepust z nadwyżką, a to kosztowało, to było widać, na tych zdjęciach, jak to wygląda, to z 

przyszłością ktoś o tym myśli. Uważam, że Wójt jest dobrym gospodarzem i robi to z przyszłością. 

Ja akurat mam taki zaszczyt też Wójta pochwalić, bo u mnie dzieci niestety, autobus pchały, bo 

autobus się topił. Gdy poszedłem do Wójta, no przychylił się do mojej prośby i zrobiliśmy 1500m 

konkretnej drogi, tj. tak i zniwelowana droga, bo było, gdzie było zebrać, za dużo było tej ziemi, bo 

tam było koryto rzeki, tak można to określić. Burty zostały zebrane, Pan Paweł tu na pewno wie, 

zna ten temat, bo razem działaliśmy, no i jest zrobione coś konkretny kawałek drogi, także w 

przyszłości można byłoby jakieś tam utwardzenie i jakiś tam dywanik asfaltowy położyć, no, ale to 

jest na przyszłość. Także, jeśli coś robi, to robi to z przyszłościom, tak jak ja widzę. A mało tego, to, 

jest dobrym gospodarzem, bo interesował się, jak wydaje pieniądze, to był obecny na tej drodze, 

którą robił. Także uważam, że jest dobrym gospodarzem. 

Wójt: w związku z kończącym się rokiem i zbliżającym się nowym 2014, chciałem wszystkim 

Państwu bardzo serdecznie podziękować za współpracę w roku 2013, niełatwo było i udało się 

wszystko, może nie wszystko, ale wiele z zaplanowanych rzeczy, które w projekcie budżetu 2013 

roku uchwalono w budżecie, wykonaliśmy, wykonaliśmy bardzo wysoko, za to chciałem bardzo 

serdecznie podziękować. A w Nowym Roku życzę Państwu wszystkiego najlepszego, zdrowia, 

szczęścia, pomyślności, realizacji wszystkich planów, zamierzeń, przede wszystkim tych osobistych  

i zawodowych, które dają satysfakcję. Wszystkiego dobrego dla Was i Waszych rodzin. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: ja też chciałem złożyć wszystkim 

najserdeczniejsze życzenia na Nowy Rok i żebyśmy wspólnie ten budżet zrealizowali i na koniec 

kadencji rzeczywiście spojrzeli, że udało nam się coś zrobić. Tego państwu, Wójtowi i Urzędnikom 

życzę i mieszkańcom również. 

Wójt: po zakończonych obradach dzisiejszej sesji zapraszamy na obiad. 

 

Do punktu 20-go. 

Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 13.30. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 

Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 

Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XXXVIII Sesji Rady Gminy i zamknął 

je. 

 

Protokółowała: 

A. Maślana 

       Przewodniczący Rady Gminy 

                Tomasz Bronisław Lewandowski 


